

REFERAT af bestyrelsesmøde i Nordsjællands Storkreds

Dato: 9. april 2019 kl. 19.30-21.30

Sted: Hos Per Hauge, Carlsbergvej 3, Hillerød

Tilstede: Katarina, Per, Christa, Mette, Benny, Jens-christian, John.

Afbud: Christopher, Kristian, Guillermo.

Ikke til stede:

1. Velkommen

Udfyldes på forhånd: hvad er fokus lige nu

Allerød: Har ringet rundt til medlemmer. Fået en frivillig hjælper.. Holder gadeevent med Christian Poll og Julie i Kvicklys cafeteria. kl. 10. på lørdag 13/4. John er i kommunikationsgruppen.

Frederikssund: Afholdt årsmøde. Alle fortsætter, plus en ny. Deltager i kulturnat i Helsingør d.7/6 2019. (

Helsingør:

Hillerød: Bestyrelsen har konstitueret sig. Donerer 2000kr til 1. maj arrangementet. Nye medlemmer deltog.

Rudersdal: 5 personer fra Rudersdal har anmodet om supplerende opstillingsmøde for Theresa, grundet hendes handlinger, som de vurderer som mangel på respekt for Å værdier. Hvis anmodningen ikke imødekommes, ønsker de 5 personer ekstraordinært årsmøde snarest muligt. Bestyrelsen har anmodet Dialogrådet om Dialog mellem RU og Kredsbestyrelsen. Der er grøn middag med Christian Poll på Mantziusgården i Birkerød D.10/4, og der er miljø og klimamøde på Birkerød bibliotek med deltagere fra socialdemokratiet, venstre og konservative og Christian Poll d.23/4. Der planlægges stort flot arrangement med Uffe, Christian Poll og Susan som EU- kandidat som oplægsholdere d.1. maj sammen med Gribskov og Hillerød.

Furesø: Efter årsmøde 11/3 består bestyrelsen af 4 og én suppleant (som er ny på banen). Bestyrelsen konstituerer sig først i maj.

Gribskov:

Egedal: har holdt årsmøde og består knebent. Der er en gruppe på omkring 5 til plakatoopsætning. Der er lavet et varslingssystem, hvor alle kommunale events bliver formidlet til Christopher, som så formidler dem videre til kandidaterne. De ældre medlemmer er blevet sat på ghostwriting opgave og de yngre på operation SOME-aktivisme. Events er der ikke overskud til at initiere, men der er til at bakke op om.

Fredensborg- Hørsholm: Det er endelig lykket at få etableret et lille plakatteam. Ellers intet nyt siden sidst.

Halsnæs: Holder 1. maj arrangement i Frederiksværk sammen med SF og Enhedslisten. Christian Poll og Susan deltager.

2. Valg af ordstyrer og referent. Katarina dirigent. Christa og John Referenter.

3. Opsamling på referater (udsendt til bestyrelsen sammen med dagsorden)

- **19/2** Der har været en kommentar fra en deltager i det åbne møde. Indvendingen taget ad notam. Bemærkning slettes.
- **6/3** er sendt ud som nyhedsbrev.
- **12/3** - godkendt
- **opstillingsmøde 28/4** Godkendt og sendes som nyhedsbrev.
 - **evaluering af valgmødet**

- Fint møde. alle valg foregik i god ro og orden.

4. Anmodning fra Rudersdal

- status på dialogmøder m.v.

Dialog Rådet er i proces. Der kan ikke refereres fra fortrolige samtaler.

- beslutning om hvordan der skal reageres på henvendelsen

Jævnfør Minimumsvedtægter kap 3 paragraf 13 stk. 6 er det kandidatudvalget, der har kompetence til at lave indstilling til kredsbestyrelsen om indkaldelse af supplerende opstillingsmøde. Kredsbestyrelsen har ikke modtaget en sådan indstilling.

Kredsbestyrelsen har indstillet til hovedbestyrelsen, at kandidaternes kandidatur blev forlænget til efter valget. Det har kredsbestyrelsen d.d. modtaget hovedbestyrelsens accept af. Der er derfor ikke formel baggrund for at indkalde til et supplerende opstillingsmøde som ønsket af Rudersdal.

Kredsbestyrelsen har besluttet at overlade tiltag m.h.p. forbedring af relationerne imellem folketingskandidaterne til Dialogrådet i overensstemmelse med Alternativets retningslinier vedrørende konflikthåndtering. Kredsbestyrelsen har herudover indstillet, at hovedbestyrelsen udarbejder retningslinier for modtagelse af donationer fremover, så konflikter som dem omkring Theresas donationer undgås fremover.

Hvis lokalforeningen Rudersdal ønsker et møde om deres samarbejde med kredsbestyrelsen, er den villig til at afholde et sådant møde, såfremt dette møde handler om vore fremtidige samarbejdsrelationer og ikke spørgsmålet om et supplerende opstillingsmøde. Hvis der skal indkaldes til ekstraordinært årsmøde i kredsen skal det være med en anden dagsorden end "indkaldelse af supplerende opstillingsmøde". Dette da indkaldelse med et sådant punkt på dagsordenen ikke er i overensstemmelse med kredsens vedtægter.

5. Status på valgkamp

Kommunikationsgruppen er godt igang med seriøs information på digitale midler. Kommunikationsteamet disponerer over de midler, de har fået bevilget, som er 35% af Kredsens midler. Kredsen afventer midlerne for 2019.

- økonomi

Per Hauge rykker Å kasserer for midler til Kredsens arbejde i 2019.

- Vi leder efter en kampagne-tovholder. Vi beder Ditte om at gennemgå listen over frivillige.

6. Arrangement i Hillerød 1. maj (mail fra Henrik Hjortdal videresendt til bestyrelsen)

- økonomi
- deltagere.

Der var divergerende opfattelser af arrangementet. På den ene side, er indholdet rigtig godt, og det er så godt at lave et fælles arrangement, der forhåbentlig kan skabe fælles fodslag. Rudersdal skal takkes for initiativet. På den anden side er 1.maj traditionelt fællesskabets dag. Derudover må vi anbefale, at budgettet reduceres kraftigt. 10.000kr er halvdelen af de fælles midler, Storkredsen disponerer over, og som er kampagneteamets budget. Især udgifterne til opstilling af musik, scene etc, mener kredsen må kunne varetages af frivillige. Derudover må det være et krav, er der bliver plads til alle kandidater f.eks. ved samtalebordet. Hovedtalerne vil også kunne forlænges. Kredsen mener, at ti minutter er for lidt. Alle lokalforeninger er opfordret og bliver opfordret til at støtte økonomisk.

7. Om-konstituering af bestyrelsen.

Katarina Ritz må desværre forlade posten som forperson, da hun har fået nyt job

- forperson:

Mette Jeppesen, Hørsholm-Fredensborg, har på opfordring og efter betænkningstid sagt ja til at træde ind som forperson.

- næstforperson:

Christa fortsætter som næstforperson.

Efterfølgende har hun dog meddelt, at hun stopper som Rudersdals repræsentant. Der skal derfor findes en ny næstforperson.

8. Næste møde blev aftalt til d.25/4 som reserveret mødedato, der kan aflyses, eller bruges som Dialogmøde med Rudersdal, hvis vi modtager en opfordring. Næste ordinære møde er 14/5 (anden tirsdag i maj)